
 

Skolebestyrelsesmøde  

Onsdag d. 11. august 2021  

Kl. 17.00 – 19.10 

 

Mad fra 19.10 til ca 19.40 

 

Mødet holdes i Personalestuen  

 

  

Forældrerepræsentanter: Tanja Terndrup (formand) 
Signe Bloch-Krarup (næstformand) 
Mona Kjær Nielsen 
Pia Asta Winther  
Hans Grarup 

Mor til Dicte i Junior 
Mor til Alexander i Salamanca 
Mor til Sebastian i Ung 
Mor til Kristoffer i Indskolingen 
Plejefar til Matias i Indskolingen 

Forældresuppleanter:  
 

 

Medarbejderrepræsentanter Vivi Eg Wincenty 
Karen Faaborg 

Velkommen til Vivi 

Ledelsesrepræsentanter Uffe Lilholm 
Ane Borum 
 

 

Afbud: Mona Kjær Nielsen 
 
 

 

 

 

 

1. punkt 
17.00 / 3. min 
 

Godkendelse af dagsorden 
 

Ansvarlig: Tanja 
 

Sagsfremstilling: Formålet er at alle i bestyrelsen er enige om dagsorden. 
 

Bemærkninger:  
 

Beslutning: Dagsordenen er godkendt.  

  

2. punkt Godkendelse af referat fra 5. maj 2021 (bilag 1). 



17.03 / 2 min 
 

 

Ansvarlig: Tanja 
 

Sagsfremstilling: Referatet har været sendt rundt til godkendelse i forlængelse af mødet.  
 

Bemærkninger:  
 

Beslutning: Referatet er godkendt. 
 
 

 

3. punkt 
17.05 / 15 min 
 

Opfølgning på punkter fra sidste møde 
 

Ansvarlig: Tanja 
 

Sagsfremstilling: Formålet med dette punkt er sikring af, at der følges op på beslutninger og 
drøftelser fra tidligere møde(r). 
 

 

Bemærkninger: - Principper der mangler afslutning. Princip omkring Skole-hjem samarbejdet 
har ikke været på PKU-møde internt, da der ikke har været møde i udvalget 
siden sidste skolebestyrelsesmøde (Ane/Helle)  

- Opfølgning på skilt til P-plads/kørsel på skolens område. Der er lavet service 
request til Teknisk Service (Uffe) 

- Økonomi – særligt i Dybkær Videnshus og Dybkærbusserne (Uffe) 
- Specialtropperne – Aktive, ny form eller lukkes? (Uffe) 
- Arbejdsfredag (Mona og Hans) 
- Temadag d. 28.10 (Signe) 

 
 

Beslutning: - Punktet ”Princip omkring Skole/hjem-samarbejdet” taget på som punkt til 
næste bestyrelsesmøde. 

- Der er søgt om skiltning ved Teknisk Service. Der afventes stadig svar. 
- Specialtropperne: Uffe taler med gruppen og der tages derefter beslutning 

om fremtiden.  
- Der planlægges med en arbejdsdag i foråret. Datoen besluttes senere. 
- Bestyrelsens temadag er nu planlagt. Afholdes på Vejlsøhus 12.30- 19.00. 

”Skole og forældre” kommer og står for programmet 13.00-16.00. Temaet 
er skolebestyrelsens rolle og hvad der ligger i at udføre tilsyn. I tidsrummet 
16.00-19.00 skal vi selv have planlagt program. 

 
 

 

4. punkt 
17.20 / 10 min 

Skolebestyrelsesmedlemmer til to ledige pladser 

Ansvarlig: 
 

Tanja  

Sagsfremstilling: 
 

Formålet er at få lavet en plan for hvordan skolebestyrelsen får fundet to nye 
forældrerepræsentanter som erstatning for Anette Haslund og Ellen Jensen. 



Anette er trådt ud af bestyrelsen da hendes dreng er dimitteret, mens Ellen Jensen 
er trådt ud af bestyrelsen af andre årsager.  
 
Der har været skrevet ud til forældrene, men ingen nye forældre har meldt sig til 
opstilling jf. beslutning på sidste skolebestyrelsesmøde. FU – formand, næstformand 
og skoleleder – foreslår at repræsentanter fra skolebestyrelsen kontakter nye 
forældre til forældremødet der ligger umiddelbart inden 2. skolebestyrelsesmøde.  
 
Drøftelse samt beslutning af plan for at finde to nye skolebestyrelsesmedlemmer. 
 
 

Bemærkninger: 
 

De nye forældre i indskolingen var inviteret til intromøde på skolen i mandags. 
Bestyrelsen laver oplæg om skolebestyrelsesarbejdet på forældremødet. 
 
Dagsorden og struktur til forældremøde d. 8/9 kl. 16.15-18.00: 
Der holdes møder i afdelingerne; indskoling, junior og ungdom. 
1. Fælles velkomst, hvor der også vil være et lille oplæg omkring 
skolebestyrelsesarbejdet herunder en appel til forældre om at stille op til 
skolebestyrelsen. Pia i indskolingen, Tanja i junior og Signe er med i ungdom. 
2. Oplæg i afdelingerne: 
Indskoling: ”Sprog og kommunikation”  
Junior: ” Et sansemotorisk perspektiv på skoledagen” 
Ungdom:  2 delt: En gruppe med diverse for nye forældre i afdelingen og oplæg for 
de resterende om ” Overgangen fra skole til ungdomsuddannelse”. 
3. Forældremøde i klasserne 

 
 
 

Beslutninger: 
 

Ved forældremødet d. 8/9 opfordres forældre til at opstille til bestyrelsen. Der 
skrives ligeledes ud på Aula.  

 

5. punkt 
17.30 / 45 min 

 
Økonomi og høringssvar 

Ansvarlig: Uffe 
 

Sagsfremstilling: Formålet er, at skolebestyrelsen får indblik i skolens økonomi samt skolebestyrelsen 
får indblik i budget 2022 (bevilling 41) og evt. lavet høringssvar til Børne- og 
Ungeudvalget.  
 
Elevtal (102) og herunder flere børn i Salamanca. 
Budget 2022 – høringssvar til skoleafdelingen 27.8.  
Pædagogisk håndtering af elevernes ændrede alderssammensætning – tidligere 
oprykning mellem afdelinger. 
 
Information, drøftelse og beslutning af handlinger. 
 

Bemærkninger: Uffe gennemgik økonomien for 2021 og budget for 2022. 
 

Beslutning: Økonomien er drøftet. Samlet set er økonomien lidt mere presset end vi ønsker. Vi 
ser hen over efteråret om der skal justeres ind nogle steder i foråret. 
 



- Budget 2022 blev gennemgået. Der var nogle opmærksomhedspunkter bl.a.  
undrer det bestyrelsen, at Dybkær Specialskole i denne byrådsperiode har 
fået mindre i takst pr. elev selvom det samlede skolevæsen har fået tilført 
flere midler. 

 
På baggrund af drøftelserne vil der blive lavet et høringssvar.  
 
Til næste møde tages punktet på: 
Pædagogisk håndtering af elevernes ændrede alderssammensætning – tidligere 
oprykning mellem afdelinger. 
 
 
 

 

6. punkt 
18.15 / 20 min 
 

Præsentation og drøftelse af evaluering og input 

Ansvarlig: Signe og Tanja 
 

Sagsfremstilling: Formålet er at få evalueret skolebestyrelsens arbejde 
 

- Form på møderne. 
- Formand og næstformands rolle. 
- Oplevelse af skolebestyrelsens arbejde generelt. 
- Dialog/kommunikation mellem skole og hjem.  
- Andet. 

 
Evaluering / drøftelse 
 

Bemærkninger: Tanja og Signe har lavet en mini-evaluering af skolebestyrelsens arbejde. 
 
Opmærksomheder fra evalueringen: 

- Opmærksomhed på at få afsluttet punkterne på møderne 
- Fokus på årshjulet – at vi kommer igennem det vi skal 
- Ønske om en mere overskuelig dagsorden 
- Opmærksomhed på tidsstyring 
- Det er vigtigt at der er et tydeligt formål med punkterne på dagsordenen 
- Spørgsmål om hvad skolebestyrelsen rolle er og hvad tilsyn indebærer 
- Det kan være svært at vurdere, om det arbejde der bliver lavet i bestyrelsen, 

bliver bragt videre på skolen 
- Øget behov for dialog 

 

Beslutning: - Tanja og Signe laver en ny dagsordenskabelon hvor årshjulet inkluderes  
- Punkt på næste møde: Dialog mellem skole og hjem tages på sammen med 

princip for ”Skole-hjem samarbejdet” 
 

 

7. punkt 
18.35 / 10 min 

Årshjul for kommende skoleår 

Ansvarlig: Uffe, Signe og Tanja 
 



Sagsfremstilling: Formålet er at få justeret og besluttet kommende års Årshjul. 
 

Sagsfremstilling: FU har lavet et udkast til Årshjul (bilag) 
 

Bemærkninger: Signe har samlet det der var i det tidligere årshjul, det skoleafdelingen har bestemt 

at vi skal og det vi selv som bestyrelse ønsker at have fokus på. 

Opmærksomhed ift. hvordan ønsker vi at afholde tilsyn. 

 

Beslutning: Vi venter til efter temadagen med at beslutte, hvordan vi ønsker at føre tilsyn.  
 
Signe laver årshjulet færdigt og sender det til Sus. Derefter lægger Sus det på 
hjemmesiden. 
 

 

8. punkt 
18.45/ 15 min 

Orienteringer, Nyt fra og spørgsmål til. 
 
 

Medarbejdere 
 

- Indblik i det pædagogiske arbejde på Dybkær Specialskole. 
 
Karen fortalte om skolens fokuspunkt ”Naturen” med fokus på hvilke gevinster der 
er ved at være i naturen. 
Bestyrelsen var meget begejstret for dette indblik og ønsker at hele 
forældregruppen får mulighed for at få denne viden.  
 
 

Formanden  
og evt. andre 
skolebestyrelses-
medlemmer 
 

27/9 er der skolebestyrelseskursus i kommunen.  

Ledelse 
 
 

- Tilbagemelding på skolens APV og forældretilfredshedsundersøgelse. 
 
Udsættes til næste møde. 
 

 

10. punkt 
19.00 / 5 min 
 

Diverse mindre: 
 

Ansvarlig: Alle 
 

Sagsfremstilling: Formålet med punktet er at mindre temaer, som der ønskes afklaring på eller 
drøftet, kan gøres under dette punkt – uden formulering af formål. Det er formålet 
at de enkelte punkter afklares efter kortere drøftelser på max 3-6 min.  
 

- Beslutning af mødedatoer 2021/22 – skolebestyrelsesmøder. Mødet d. 22/9 
skal flyttes. 
 

Bemærkninger:  



 

Beslutning: 
 

Vi holder ved datoen for næste møde d. 22/9-21. Mødet afkortes og afholdes kl. 
16.30-18.30. 

 

11. punkt 
19.05 / 5 min. 

Evt. 
 

 Svømning: 
Det er et ønske om, at der kommer plan ud til forældre om hvornår de forskellige 
elever skal til svømning så der er tid til evt. svømmeble-indkøb. 
 
 
 
 

 

 

 

Mødekalender for skolebestyrelsen 2021-2022 
Ugedag Dato Kl.slet Sted Dagsordenspunkter 

Onsdag 11/8-21 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 22/9-21 16.30-18.30 Dybkær Specialskole  

Torsdag 28/10-21 12.00-19.00 ??  

Onsdag 1/12-21 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 26/1-22 17.00-20.00 Dybkær Specialskole  

Onsdag 23/3-22 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 20/4-22 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 18/5-22 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

 

 


